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Johdanto 
                  
Yhdistyksemme tarkoituksena on edistää fyysisesti toimintarajoitteisten ihmisten mahdollisuuksia 

toimia yhteiskunnan tasa-arvoisina ja täysivaltaisina jäseninä ja valvoa heidän oikeuksiaan yhteis-

kunnassa, sekä kehittää heidän mahdollisuuksiaan yhdessäoloon. 

 

 

1. Yhdistyksen toiminnan painopisteet 

 

1.1.Kaikille avoin vammaisjärjestö 

Yhdistyksemme on avannut jäsenyyden kaikille, sillä haluamme mukaan toimintaamme ja 

jäseniksemme myös henkilöitä, jotka kannattavat arvojamme. Edelleen pyrimme lisäämään 

nuorten ja työikäisten määrää jäsenistössämme tarjoamalla monipuolista toimintaa ja lisäämällä 

näkyvyyttämme sosiaalisessa mediassa. 

Tavoitteena on jatkaa yhteistyötä koulujen kanssa koronatilanteen salliessa. 

 

1.2 Esteettömyyden huomioiminen ympäristössämme 

Seurasimme esteettömyyden ja saavutettavuuden huomioimista alueellamme ja pyrimme 

vaikuttamaan asiaan mm. vammaisneuvoston kautta. 

 

1.3 Hyvinvointialueiden muodostuminen 

Hyvinvointialuevaalit järjestettiin 23.1.2022. Vuoden aikana seurasimme hyvinvointialueen 
hallinnon muodostumista ja yhdistysten avustusten haku- ja jakoperusteiden mahdollista 
muuttumista. 

 

2.  Yhdistystoiminta 

 

2.1.  Jäsenpalvelut 

Jäsensihteeri lähetti uusille jäsenille Tervetuloa -kirjeen. 

 

Yhdistys muisti jäseniään merkkipäiväkorteilla heidän täyttäessä 60, 70, 80, 90 ja 100 vuotta. 

Onnittelut julkaistiin IT-lehdessä, ellei henkilö ollut tätä kieltänyt. 

  

Invalidiliiton myöntämän joulumuistamisen saivat tänä vuonna yhdistyksemme toimijat Pirjo 

Lindgren ja Rauno Viisanen. 

 

Emme hakeneet tuettujen lomien ryhmälomaa yhdistyksen jäsenille vuonna 2022. 

 

2.2 Vaikuttaminen 

Hyvinkään vammaisnevoston (v.2022-2025) puheenjohtajana toimii Sanna-Kaisa Patjas ja hänen 

varajäsenenään Pauliina Luonsinen. Sanna-Kaisa Patjas toimii1.1.2023 aloittavan Keski-

Uudenmaan hyvinvointialueen vammaisnevoston jäsenenä. Neuvoston järjestäytymiskokous 

pidettiin marraskuussa 2022. 

Hyvinvointialueelle on muodostettu pitkäaikaissairaiden ja vammaisten teemaverkosto ja sen 
järjestämään ensimmäiseen Ilmiötyöpajaan 23.11. osallistui kaksi yhdistyksemme jäsentä. 
 
Invalidiliiton liittovaltuustossa (v.2022-2025) toimivat Sami Matikainen ja Sanna-Kaisa Patjas, 

              

Turvallisuuskävely Vanhankirkonsillalla ja sen ympäristössä 7.6. toteutettiin Hyvinkään 

vammaisneuvoston puheenjohtaja Sanna-Kaisa Patjaksen aloitteesta yhteistyössä Hyvinkään 



 

 
kaupungin kanssa. Kävelyyn osallistui edustajia vammais- ja vanhusneuvostosta ja eri 

yhdistyksistä. 

Kaupungin yhdistysten käyttämän ja kaikille avoimen kohtaamispaikan järjestökeskus Onnensillan 

remontissa pääsimme vaikuttamaan sen esteettömyyteen ja saavutettavuuteen. 

 

Paralympiakomitean kevätkokous järjestettiin 21.5. ja syyskokous 26.11. liikuntavastaava Matti 

Aranko osallistui molempiin kokouksiin. 

 

2.3. Kesäkoti 

Kesäkodilla ei tänä kesänä ollut emäntää. Saunanlämmitys oli sovittu hoidettavaksi saunojien 

toimesta sovittujen aikojen mukaisesti ja siivous kahden mökkiläisen kesken. Tämä ei toiminut 

toivotulla tavalla ja pyrimme jatkossa etsimään Kesäkodille emännän tai isännän. 

Ahkeria polttopuiden tekijöitä oli kiitettavasti läpi kesän. 

 

Koronavuosien jälkeen saatoimme taas kutsua  naapuriyhdistyksiä vieraiksemme. Nurmijärven ja 

Riihimäen Invalidit vierailivat Kesäkodilla 10.8.  Alkutervehdyksessään puheenjohtaja Päivi Kärnä 

kertoi Kesäkodin historiasta. Päivän aikana oli mahdollisuus saunoa ja uida, lisäksi oli arpajaiset 

sekä käsityömyyntiä ja mikä tärkeintä, yhdessäoloa pitkän tauon jälkeen.  

 

Vietimme syyskuun alussa jäseniltaa, jonne järjestimme kuljetuksen sitä tarvitseville. Kahvittelun 

lomassa puheenjohtaja kertoi syksyn toiminnastamme, käsittelimme saamamme palautteet ja 

jäsenemme Anu Vänskä ja Anssi Kakko lauloivat ja lausuivat runoja. Lisäksi nautimme herkullisista 

muurinpohjaletuista ja grillimakkarasta. 

 

Hankimme enimmäkseen kesäkodilla käytettäväksi Zettle-maksupäätteen ja Samsung Galaxy A22 

White -matkapuhelimen pankkikorttimaksujen mahdollistamiseksi, esim. saunamaksujen 

maksamisessa. 

 

Yhdistys lunasti Kesäkodin viimeisen omistusmökin, mökin nro 3, Mirja Björkqvistiltä 14.2.2022 

hintaan 900 euroa ja varainsiirtovero 36 euroa. 

 

Puutarha Lindström lahjoitti aiempien vuosien tapaan kesäkukat Kesäkodille. Entiseen tpaan 

npudimme kukat puutarhalta ja kutsuimme heidät Kesäkodille saunomaan haluamaansa aikaan 

Lisäksi lähetimme puutarhalle kiitoskortin. 

 

Toimintaa ja tapahtumia Kesäkodilla:        

       

• 21.5.  Kevättalkoot. 

• 1.6.  Avajaiset, esiintymässä Hyvinkään Työväen Mieskuoro. 

• 11,6.  Helppo liikkua -teeman mukainen esteetön, leikkimkelinen kisa. Lajeina mm. 

renkaanheitto, puhallustikka ja mölkky. 

• 15.6.  Hyvinkään Invalidien boccia-mestaruuskisat. 

• .23.6.  Juhannusjuhlat. 

• 13.7.  Kalakisat, perinteisesti kisattiin vesisateessa. 

• 10.8.  Vieraita Nurmijärven ja Riihimäen invalidiyhdistyksistä.  

• 3.9.  Jäsenpäivä.  

• 17.9. Syystalkoot. 

 



 

 
 

2.4.  Kerhotoiminta 

Käsityökerho 

Käsityökerho kokoontui torstai-iltapäivisin kevätkaudella 14 kertaa ja osallistujia oli 83, 

syyskaudella kokoontumisia oli 14 ja osallistujia 105. Kerhon vetäjänä toimi Seija Lehto.  

Koronatauon jälkeen päästiin osallistumaan joulumyyjäisiin 26.11. Kipinässä ja käsitöitä myytiin 

myös Kesäkodilla naapuriyhdistysten vieraliun yhteydessä 10.8. Käsityökerho lahjoitti tekemiään 

tuotteita Ukrainen pakolaisille, mm. pyyhkeitä, peittoja. sukkia ja leluja, sekä Hyvinkään sairaalan 

lastenosastolle mm. vauvanpeittoja ja -myssyjä, leluja, turvalonkeroita ja ambulanssipeittoja. 

 

Pulinakahvila 

Pulinakahvila kokoontui joka toinen tiistai-ilta, yhteensä 16 kertaa ja osallistujia oli 98. Pulinassa 

keskusteltiin vapaamuotoisesti, pelattiin esim. Skip-Boa ja osa neuloi kahvittelun lomassa.  

 

Käsityökerho ja Pulinakahvila kokoontuivat Järjestökeskus Onnensillassa. 

 

2.5. Liikunta 

Boccia  

Bocciaa pelattiin lauantaisin keväällä Härkävehmaan koululla ja syksyllä Puolimatkan koululla. 

Pelivuoroja yhteensä 23 ja pelaajia 177. Kesäaikaan bociaa pelattiin Kesäkodilla. 

Vastuuhenkilönä toimi Härkävehmaan koululla Matti Aranko ja Puolimatkan koululla Mauri Oksa. 

 

Kaksi joukkuetta osallistui 7.6. järjestettyihin boccia-kisoihin Lohjalla. Joukkue Hyvinkää I, pelaajina 

Soili Andstén, Sirpa Kosonen ja Pauli Kosonen, voitti ja joukkue Hyvinkää II, pelaajina Pekka 

Kaihevaara, Mauno Nummila ja Mauri Oksa, varalla Arja Keinänen, saavutti kolmossijan. 

Hyvinkäällä järjestettiin Pariboccian pikkujoulutúrnaus 3.12. Puolimatkan koululla. Turnaukseen 

osallistui 44 oelaajaa, 21 joukkuetta ja 7 toimitsijaa. Osallistujat edustivat Hyvinkään ja lähialueen 

invalidiyhdistyksiä ja Eläkkeensaajia. 

 

Istumalentopall  

Istumalentopalloa pelattiin keväällä tiistaisin ja torstaisin Hyvinkäänkylän koullulla. Syyskaudella 

torstain vuoro siirtyi perjantaille ja molemmat vuorot lyhenivät kahdesta tunnista 1,5 tuntiin 

kaupungin tilahaasteiden vuoksi. Syyskauden aikana istumalentopallon pelaaminen jouduttiin 

lopettamaan pelaajien vähyyden johdosta. Ryhmän vetäjänä toimi Aarre Vänskä. 

 

Kuntosali 

Kuntosalivuoro oli palvelukoti Lepovillan kuntosalilla tiistaisin ja perjantaisin sekä palvelukoti 

Mäntykodon kuntosalilla tiistaisin ja torstaisin. Saleilla ei ollut säännöllistä opastusta. Keväällä 

fysioterapeutti Erja Nikander oli ohjaamassa 11 kertaa. Kuntoilijoita oli yhteensä 482 . 

Vastuuhenkilönä toimi Terttu Setälä. 

           

Vesijumppa 

Vesijumppa järjestettiin syksyllä kokeiluna Veteraanitalon allastiloissa 11 kertaa. Saimme tähän 

avustusta Vammaisurheilun Tuki ry:ltä (VAU). Kokeilu ei osoittautnut kannattavaksi osallistujien 

vähyyden vuoksi, mahdollisesti aamupäivän ajankohta koettiin hankalaksi. Vetäjänä toimi Terttu 

Setälä.   

 

2.6 Onnensillan Yhteisökahvila    

Järjestökeskus Onnensillan Yhteisökahvila palveli maanantaista torstaihin klo 11-14 



 

 
vapaaehtoisten yhdistysten toimesta. Hyvinkään Invalidit ry hoiti kahvilaa joka maanantai ja joka 

toinen torstai. Hyvinkään Yhdistykset ry hankki kahvilaan kaikki tarvikkeet (kahvit, 

pakasteleivonnaiset, siivoustarvikkeet jne), yhdistykset hoitivat käytännön toiminnan ja 

asiakaspalvelun. Tuotto jaettiin toiminnassa mukana olleiden yhdistysten kesken tehtyjen 

työtuntien mukaan. 

Vuonna 2023 hoidamme Yhteisökahvilaa maanantaisin klo 11-14 järjestökeskus Onnensillan 

ollessa avoinna, kevätkaudella 16.1.-17.5.2023. 

 

2.7.  Matkat, retket ja tapahtumat 

• 22.3. Vuosien 2020, 2021 ja 2022 hallitusjäsenien (2021 ja 2022 sama hallitus) ruokailu 

opetusravintola Kruunussa, osallistui 9 henkilöä. 

• 12.5. Nurmijärven Invalidit ry:n järjestämä virkistyspäivä Sääksin leirikeskuksessa, osallistui 

11 henkilöä.  

• 23.5.  Ryhmänvetäjille järjestettiin yhteenvetopalaveri ja ruokailu ravintola Hyyppärän 

kartanossa, osallistui 10 henkilöä. 

• 8.6. Musiikkiteatteriesitys ”D-duuri – romantiikkaa Repe Helismaan tahtiin” Rautatiemuseon 

puistossa, osallistui 10 henkilöä. 

• 1.10. Invalidiliiton Etelä-Suomen alueen syyspäivä Nuuksiossa, osallistui 7 henkilöä. 

• 9.12.Yhdistyksen joulujuhla opetusravintola Kruunussa. Ohjelmassa pj:n tervehdys, 

perinteinen jouluruokailu, Aseman koulun 6C-musiikkiluokan esitys, arpajaiset ja 

pikkujoulupakettien jako. Osallistui 53 jäsenta, 2 lasta ja 1 avustaja. 

 

2.8. Osallistuminen liiton  koulutuksiin ja tapaamisiin 

• 2.6.  Liiton aktiivien tapaaminen Helsingissä, Kirsti Paavola osallistui.  

• 17.-18.8. Liiton Järjestöpäivät Peurungassa, Kirsti Paavola osallistui. 

• 13.10. Uuden Kilta-jäsenrekisterin koulutus etänä, Kirsi Vierimaa osallistui. 

• 10.11. Tietosuoja yhdistyksissä -koulutus etänä. Kirsi Vierimaa osallistui. 

• 12.11. Kilta-jäsenrekisterin jatkokoulutus etänä, Kirsi Vierimaa osallistui. 

• Aapon Porinoita eli etelä-Suomen alueen aktiivien keskustelutilaisuuksia järjestettiin 

etäyhteydellä kerran kuukaudessa.  Porinoihin osallistuivat vaihdellen Päivi Kärnä, Kirsti 

Paavola ja Kirsi Vierimaa. 

 

2.9. Viestintä 

2.9.1 Sisäinen viestintä 

Jäsensihteeri lähetti Kilta-rekisterin kautta joka kuukausi jäsenillemme sähköpostitse tiedotteen, 

jossa kerrottiin tulevan kuukauden tapahtumista. Sähköpostitse tavoitettiin viime vuonna noin 53% 

jäsenistämme. 

 

Syksyllä julkaisimme 16-sivuisen Jäsenlehden, joka jaettiin kaikille jäsenillemme joko postitse 

kotiin, ryhmiemme tapaamisten yhteydessä tai sähköisesti. Lehti toimitettiin myös 

yhteistyökumppaneillemme. Lehti on luettavissa kotisivuillamme www.hyvinva.fi. Jäsenlehdessä 

kerroimme vuoden menneistä tapahtumista ja Kesäkodin kuulumisista sekä esittelimme 

toimintaamme. 

 

Kilpailutimme jäsenlehden painatuksen ja pyysimme tarjoukset PrintCommilta ja T-Printltä 

Hyvinkäältä ja X-Printiltä Mäntsälästä. Valitsimme painotaloksi hyvinkääläisen T-Printin, koska 

mielestämme sen toiminta osatyökykyisten työllistäjänä vastaa arvojamme. T-Print on painanut 

jäsenlehtemme vuodesta 2017 lähtien ja olemme olleet tyytyväisiä yhteistyöhön. 



 

 
Lehden taiton suorittaa jäsenemme Pauliina Luonsinen vapaaehtoistyönä. 

 

2.9.2 Ulkoinen viestintä 

Ulkoinen viestintämme keskittyi koti- ja Facebook -sivulhimme sekä paikallislehtien ilmoituksiin ja 

juttuihin. Vuoden aikana mm. lisäsimme kotisivuille kalenterin, palautelomakkeen ja näkymän liiton 

Facebook- ja Twitter-sivuille. 

 

Facebook-sivujamme seurasi 121 henkilöä ja tykkääjiä oli 109 henkilöä. Seuraajista naisia oli 75% 

ja miehiä 25%. Eniten seuraajia on ikäryhmistä 45-54 -vuotiaat ja yli 65-vuotiaat. Suosituimpia 

julkaisuja oli jutut ja kuvat käsityökerhon lahjoituksista ja yhdistyksen tapahtumista, Kesäkodin 

maisemakuvat sekä hyvinkääläisten yhdistysten (mm. Hyvinkään Yhdistykset ry, Mäntylä ry,  

OmaisOiva ry, Verso ry) laatima kannanotto Hyvinkään kaupungille avustuksiin liittyen. 

 

Kotisivujamme käytiin viime vuoden aikana katsomassa 14 185 kertaa. Useinmiten vierailtiin 

Kesäkoti-, Yhteystiedot- ja Ajankohtaista-sivuilla. Käytetyimmät hakulähteet olivat google.com ja 

google.fi. 

 

Pirkko Kilpeläinen kirjoitti ja kuvasi Aamupostiin jutut Hyvinkään Yhdistykset ry;n toiminnanjohtaja 

Marja Koskelaisen läksiäisistä järjestökeskus Onnensillassa 12.5, ja naapuriyhdistysten vierailusta 

Kesäkodilla 10.8.  

Juttu naapuriyhdistysten vierailusta julkaisiin myös IT-lehdessä hieman erlaisena kuin 

Aamupostissa. Pirkko teki lisäksi jutun boccia-turnauksesta 3.12. ja se julkaistaan IT-lehdessä 

1/2023. 

Pirkon ottamia kuvia tapahtumista ja ryhmiemme toiminnasta käytettiin kotisivuillamme ja 

Facebook-julkaisuissamme. 

 

Julkaisimme tietoja toiminnastamme Aamupostin ja Hyvinkään Viikkouutisten Yhdistykset-palstalla 

sekä IT-lehdessä. 

 

 

3. Toimintaedellytykset 

 

3.1. Hallitus 

Hallitus kokoontui vuonna 2022 12 kertaa. 

 

Hallituksen jäsenet            

Puheenjohtaja Päivi Kärnä                         

Varapuheenjohtaja Kirsti Paavola 

Sihteeri Johanna Vainio 11.5. asti, sen jälkeen Kirsi Vierimaa 

Taloudenhoitaja Eeva-Liisa Vanhatalo           

Jäsensihteeri Kirsi Vierimaa                           

Matti Aranko               

Sami Matikainen     

Juhani Timonen 

Sari Wirén 

 

Muut: 

Kilta -jäsenrekisterin pääkäyttäjä Kirsi Vierimaa 

Kotisivujen ylläpitäjät Juhani Timonen, Eeva-Liisa Vanhatalo, Kirsi Vierimaa 



 

 
Facebook-sivujen ylläpitäjät Sami Matikainen, Kirsi Vierimaa 

Instagram-sivujen ylläpitäjä Sami Matikainen 

Kirjanpitäjä Eeva-Liisa Vanhatalo 

Tuetut lomat -yhteyshenkiköt Johanna Sysimetsä, Johanna Vainio 

Pieni ele -yhteyshenkilö Kirsti Paavola 

 

3.2.  Toimikunnat 

• Kesäkotitoimikunta: vastuuhenkilö Juhani Timonen 

• Liikuntatoimikunta:  vastuuhenkilö Matti Aranko 

• Tiedotustoimikunta:  vastuuhenkilö Kirsi Vierimaa 

• Varainhankintatoimikunta:  vastuuhenkilö Seija Lehto 

 

3.3. Edustukset eri toimielimissä: 

• Invalidiliiton liittovaltuusto: Sami Matikainen ja Sanna-Kaisa Patjas 

• Hyvinkään Vammaisneuvosto: Sanna-Kaisa Patjas ja Pauliina Luonsinen  

• Keski-Uudenmaan hyvinvointualueen vammaisneuvosto: Sanna-Kaisa Patjas 

• Hyvinkään Yhdistykset ry: hallituksessa Kirsi Vierimaa, edustajistossa Päivi Kärnä 

• Hyvinkään Työtuki ry EPA: hallituksessa Juhani Timonen ja Matti Aranko, edustajistossa 

Päivi Kärnä ja Eeva-Liisa Vanhatalo 

• Vuorenniityn yksityistien tiekunta: hallituksessa Matti Aranko 

• Usminjärjen Kalamiehet ry: hallituksessa Matti Aranko 

• Usminjärven alueen asukasyhdistys ry: hallituksessa Matti Aranko 

 

Yhdistyksen taloudenhoitaja Eeva-Liisa Vanhatalo hpiti Vuorenniityn yksityistien tiekunnan 

kirjanpidon. 

 

3.4. Jäsenkokoukset 

• 3.4.2022 järjestettiin sääntömääräinen kevätkokous.  Osallistujna 16 varsinaista jäsentä  ja 

yksi henkilö, jolla läsnäolo-oikeus. 

• 20.11.2022 järjestettiin sääntömääräinen syyskokous. Osallistujina  17 varsinaista jäsentä  ja 

yksi  henkilö, jolla läsnäolo-oikeus. 

 

3.5. Invalidiliiton Liittovaltuuston kokoukset 

Kokoukset järjestettiin 11.-12.6. ja 18.11.2022. Sanna-Kaisa Patjas osallistui molempiin kokouksiin. 

 

3.6. Jäsenistö 

Jäseniä oli 31.12.2022 yhteensä 324 (ed.vuonna 317), joista varsinaisia jäseniä 238 (236), 

kannattajajäseniä 63 (56) ja vapaajäseniä 23 (25).  

Vuonna 2022 saimme uusia jäseniä 28. Jäsenistä 8 menehtyi, 7 erosi, 1 muutti toiselle 

paikkakunnalle ja 3 erotettiin maksamattomien jäsenmaksujen johdosta. 

Jäsentemme keski-ikä oli 67 vuotta. 

 

4.Talous ja resurssit 

 

4.1 Yhdistyksen taloudellinen tilanne 

Yhdistyksen taloudellinen tilanne on vakaa. Vuoden 2022 ylijäämä oli 2601,52 euroa. Tarkempi 

selvitys ilmenee tilinpäätöksestä. 



 

 
Jäsenmaksut pysyivät ennallaan. Varsinaisten jäsenten jäsenmaksu oli 22 euroa ja kannattaja-

jäsenten 25 euroa. 

 

4.2 Avustukset 

 Vuodelle 2020 myönnetty Eero Eskola -rahaston avustus käytetiin tilivuonna loppuun, 655 euroa.  

Vuodelle 2021 myönnetystä Eero Eskola -rahaston avustuksesta käytimme tilivuonna 214,50 

euroa ja loppuosalle 540,35 euroa saimme Hyvinkään kaupungilta hyväksynnän käyttötarkoituksen 

muutokselle ja siirtämiselle vuodelle 2023. Se tullaan käyttämään 17.6.2023 Kesäkodilla 

toteutettavaan esteettömään liikuntakeiluun. 

 

Vammaisurheilun Tuki ru (VAU) myönsi 500 euron avustuksen Veteraanitalon vesijumpan allas-

vuokriin. Vesijumppa toteutettiin syksyn 2022 aikana.  

Hyvinkään seurakunnalta saimme 450 euron yleisavuksen. 

 

4.3 Toimitilat ja muut resurssit 

Toimintamme järjestettiin Järjestökeskus Onnensillan tiloissa, osoitteessa Siltakatu 6, Hyvinkää. 

Onnensilta on verkostojärjestö Hyvinkään Yhdistykset /HyvY) ry:n kohtaamispaikka, josta HyvYn 

jäsenyhdistyksillä on oikeus varata tiloja. Onnensillasta on vuokrattu käyttöömme kolme kaappia ja 

yksi arkistokaappi. 

 

Käyttöömme on vuokrattu yksityiseltä vuokranantajalta varastotila, jossa säilytämme käsityökerhon 

tuotteita, arpajaistarvikkeita, Kesäkodin tavaroita  ja lahjoitustavaraa. 

             

 5. Yhdistyksen toiminnan arviointi ja kehittäminen 

 

Pyysimme jseniltä palautetta joko paperisena Kesäkodilla olevaan palautelaatikkoon tai sähköisesti 

kotisivujen palautelomakkeella. Palautteita käsittelimme jäsenpäivänä 3.9. Kesäkodilla ja toivottuja 

toimenpiteitä pyritään toteuttamaan ensi kesänä Kesäkodilla. 

Jatkamme palautteiden keräämistä. 

 

 

 

Hallitus 

 


